
 
 06/01/2025. 

10- dages forespørgsel vedr. inkontinens og forebyggelse af 

urinvejsinfektion på Aarhus kommunes plejehjem.   

Vi er bekendt med, at vi i Aarhus kommune har en Kontinensklinik. Det er vores indtryk, at 

det er et godt og relevant tilbud til borgere, der har et erkendt problem og er i stand til selv at 

henvende sig på klinikken. 

  

Vi ønsker imidlertid svar på nedenstående spørgsmål i forhold til beboere på kommunens 

plejehjem, idet tilsynet i nogle tilfælde har kommenteret på inkontinens, kateterpleje og 

urinvejsinfektioner. Der er også evidens for, at der er en øget risiko for 

urinvejsinfektion, hvis beboeren ligger med en våd ble, og der  ikke er en optimal 

kateterpleje. 
 

Vi ønsker svar på følgende spørgsmål:   

1. Har man inkontinenssygeplejersker på kommunens plejehjem? 
2. Hvordan sikres, at medarbejderne har tilstrækkelig viden på området? 
3. Hvordan sikres grundlæggende viden om hygiejne, når en beboer har kateter? 
4. Bliver der arbejdet systematisk med forebyggelse af urinvejsinfektioner, og hvis ja, 

hvordan? 
5. Bliver der gjort brug af teknologiske/intelligente hjælpemidler som f.eks. bleer med 

sensorer? 

 

Med venlig hilsen 

Formand for Udvalget for Sundhed og Omsorg, Lone Hindø 

Medlem af udvalget for Sundhed og Omsorg, Aase Pedersen 

Rådmand for Sociale forhold og Beskæftigelse, Anette Poulsen 

 


